
nr 27 (566)  17 października 2019

Inauguracja Otwartej 
Strefy Aktywności 
w Zielonce

15 000

Tai chi - sztuka  
walki z wirusami!

Paweł Żółtek

Janusz
Kieś

Adam Lubiak

5

Zmiany w sposobie  
wystawiania  
faktur do paragonów

2

4

Wybory do Sejmu i Senatu  w Powiecie Wołomińskim wygrało 
PiS na który głos oddało 60 440 osób (48,66%) uzyskując  

6 mandatów. Na Koalicję Obywatelską głos oddało  
28 051 wyborców (22,58%) co dało 4 mandaty, jeden mandat 

przypadł Sojuszowi Lewicy Demokratycznej dzięki  
13 722 głosom poparcia (11,05%) oraz PSLowi na który zagło-
sowało  9 247 osób z powiatu wołomińskiego (7,44%) >> str. 3

Jak uwolnić  
nauczycieli  

od biurokracji?

www.wilenskapark.pl

Rekordowa  
frekwencja 

wyborcza  
w Powiecie 

Wołomińskim

– Umowa dzierżawy urzą-
dzeń została skutecznie wypowie-

dziana, ale w międzyczasie strony zawarły 
aneks do umowy - doszło do zgodnego 
przedłużenia okresu obowiązywania umo-
wy dzierżawy do 31 grudnia 2019 r. Jako 
uprawnionego odbiorcę przedmiotu dzier-
żawy wskazałam Przedsiębiorstwo Go-
spodarki Komunalnej w Kobyłce. Czekamy 
teraz na ustalenie harmonogramu zwrotu 
przedmiotu dzierżawy – mówi Edyta Zbieć, 
burmistrz Kobyłki >> str. 3

 – Jeśli dyskutujemy o zmia-
nach w oświacie to dys-
kutujmy o tym, jak uwol-
nić naszych nauczycieli od 
biurokracji i skierować ich 
aktywność na  działania prak-
tyczne i na bycie z uczniem. 
(...) we Francji inspiruje się 
uczniów głównie poprzez do-
świadczenia i różnego rodzaju 

eksperymenty – mówi Ra-
dosław Korzeniewski, 

wójt Dąbrówki. 
>> str. 5

W Kobyłce  
powołano PGK  
– i co dalej?
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Zmiany w sposobie wystawiania 
faktur do paragonów

O nadchodzących zmianach w wystawianiu faktur rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem  
– właścicielem biura rachunkowego mojerozliczenia.pl

– Ostatnio rozmawiamy wyłącz-
nie o najświeższych zmianach 
w podatkach. Jaki temat przy-
gotował Pan na dziś?
- Rzeczywiście, rozmawiamy 
niemal wyłącznie o nowych prze-
pisach podatkowych. Można za-
żartować, że jedyną niezmienną 
rzeczą w polskim prawie podat-
kowym jest ciągła zmiana. Kolejną 
rzeczą, z lipcowej nowelizacji VAT, 
o której dziś będziemy mówić 
to zmiana zasad wystawiania 
faktur do paragonów. Od razu na 
początku zaznaczę, że nowe prze-
pisy dotyczące zasad wystawiania 
faktur do paragonów zaczną 
obowiązywać 1 stycznia 2020 roku.
– To co się zmieni?
- Zmiana jest zasadnicza 
i wpływa na znaczne 
zmniejszenie wy-
stawiania faktur 
do paragonów. Od  
1 stycznia 2020 
roku faktura do 
paragonu będzie 
wystawiana je-
dynie w przy-
padku, gdy na 
tym paragonie 
będzie znajdo-
wać się numer 
NIP nabywcy.
– NIP nabywcy na paragonie?
- Tak. Dokładnie tak. Numer NIP 
nabywcy na paragonie.
– Ale jak to?
- Już dziś możliwe jest wydru-
kowanie numeru NIP nabywcy 
na paragonie. Technicznie takie 
możliwości stwarza kasa fiskal-
na, która jest drukarką fiskalną. 
Niemniej jest to rozwiązanie 

drogie i nie każda firma z ta-
kich rozwiązań korzysta. Warto 
pamiętać, że zgodnie z obecnie 

obowiązującymi przepisami o 
VAT, paragon do kwoty 450 zł (100 
EURO) z NIPem nabywcy jest 
fakturą uproszczoną, równoważną 
ze zwykłą fakturą i nie ma w takim 
przypadku obowiązku wystawiania 
zwykłej faktury.
– No dobrze, ale zastanówmy 
się jak to najczęściej jest dziś. 
Dziś przedsiębiorca ma taką 

możliwość, że zbiera paragony 
ze stacji paliw, a na koniec 
miesiąca prosi o fakturę. To 
najbardziej oczywisty przykład.
- Zgadza się. Od nowego roku ta-
kiej możliwości nie będzie. Wiele 
kas fiskalnych nie ma możliwości 
drukowania numeru NIP nabywcy, 
jedyną możliwością otrzyma-
nia faktury będzie poproszenie  
o nią sprzedawcę od razu, bez 
drukowania paragonu. W tym 
miejscu powiem, że oprócz pa-
liwa często zdarza się, że drobne 
firmy remontowo budowlane 
kupując materiały budowlane  
w supermarketach budowlanych 
biorą paragony, a potem drukują 

faktury w fakturoma-

tach. Od nowego roku za każdym 
razem trzeba będzie poprosić  
o fakturę przy kasie, przed doko-
naniem zakupu. Myślę, że może 
to też wymagać zmiany procedur  
w samych marketach budow-
lanych. Dodatkowo warto też 
zwrócić uwagę na zakupy przez 
Internet. Tutaj też ograniczona 
będzie możliwość dokonywania 

zakupów jako osoba fizyczna,  
a następnie występowanie o faktu-
rę zakupu na firmę.
– A co jeśli ktoś wystawi fakturę 
do paragonu, na którym nie ma 
numeru NIP nabywcy?
- Powiem tak: lepiej tego nie spraw-
dzać. Otóż za naruszenie nowych 
zasad będą sankcje. I to zarówno 
dla sprzedawcy, jak i dla nabywcy. 
I mogą one okazać się niemałe. Za 
wystawienie faktury do paragonu 
bez NIP nabywcy sprzedawcy bę-
dzie grozić kara w wysokości 100% 
kwoty podatku VAT na tej fakturze. 
Kary w takiej samej wysokości 
może spodziewać się nabywca, 
jeśli ujmie taką fakturę w swojej 
ewidencji VAT zakupów.

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

–  Już dziś możliwe jest wydrukowanie numeru 
NIP nabywcy na paragonie. Takie możliwości 
stwarza kasa fiskalna, która jest drukarką fi-

skalną. Niemniej jest to rozwiązanie drogie i nie 
każda firma z takich rozwiązań korzysta. (...) 

zgodnie z obecnie obowiązującymi przepisami 
o VAT, paragon do kwoty 450 zł (100 EURO) 

z NIPem nabywcy jest fakturą uproszczoną, 
równoważną ze zwykłą fakturą i nie ma w 
takim przypadku obowiązku wystawiania 

zwykłej faktury – mówi Paweł Żółtek, wła-
ściciel biura rachunkowego z Kobyłki 

Marki, dnia 9 października  2019 roku

OBWIESZCZENIE
BURMISTRZA MIASTA MARKI

O PRZYSTĄPIENIU DO  SPORZĄDZENIA 
STUDIUM UWARUNKOWAŃ I KIERUNKÓW 

ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO 
MIASTA MARKI

Na podstawie art. 11 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U.  
z 2018r., poz. 1945 z późn. zm.) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia  
3  października 2008 roku o udostępnianiu informacji o środowi-
sku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z  2018r., poz. 
2081 z późn. zm.).

zawiadamiam

o podjęciu przez Radę Miasta Marki uchwały  
Nr  XII/151/2019  z dnia 28 sierpnia 2019 roku  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Stu-
dium uwarunkowań i kierunków zagospodarowa-

nia przestrzennego 
Miasta Marki

Zainteresowani mogą składać wnioski do studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Marki. 
Wnioski należy składać na piśmie w kancelarii Urzędu Miasta 
Marki przy al. Marsz. J. Piłsudskiego 95 w Markach, w godzinach 
pracy urzędu (pn.-wt. czw.-pt. od 800  do 1600, w środę od 1000 do 
1800) lub drogą pocztową na adres: Urząd Miasta Marki, al. Marsz.  
J. Piłsudskiego 95, 05-270 Marki, w terminie do 17 stycznia 2020 
roku. Wniosek powinien zawierać nazwisko i imię oraz adres wnio-
skodawcy (ewentualnie nazwę – w przypadku wnioskodawców bę-
dących osobami prawnymi), przedmiot wniosku oraz oznaczenie 
nieruchomości której dotyczy.

Jednocześnie na podstawie art. 39 ust. 1, art. 46 pkt 1 oraz art. 
54 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 2008 roku o udostępnia-
niu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowi-
sko (Dz. U. z 2018r., poz. 2081 z późn.zm.) zawiadamiam o przy-
stąpieniu do przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania 
na środowisko dotyczącej studium uwarunkowań i kierunków za-
gospodarowania przestrzennego Miasta Marki. Informuję o moż-
liwości zapoznania się z dokumentacją sprawy zgromadzoną na 
tym etapie postępowania w siedzibie Urzędu Miasta Marki przy al. 
Marsz. J. Piłsudskiego 95 w Wydziale Planowania i Rozwoju w go-
dzinach pracy urzędu (pn.-wt. czw.-pt. od 800  do1600 , w środę od 
1000  do 1800). Informuję również o możliwości składania wniosków 
w terminie do 17 stycznia 2020 roku, dotyczących opracowywa-
nego dokumentu:

pisemnie, w kancelarii Urzędu Miasta Marki przy al. Marsz.  • 
J. Piłsudskiego 95 w Markach, w godzinach pracy urzędu (pn.-
wt. czw.-pt. od 800  do 1600, w środę od 1000  do 1800) lub drogą 
pocztową na adres urzędu,

ustnie do protokołu, w Wydziale Planowania i Rozwoju w godzi-• 
nach pracy urzędu (pn.- wt. czw.-pt. od 800  do 1600, w środę od 
1000 do 1800),

za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej opatrzone kwali-• 
fikowanym podpisem elektronicznym albo opatrzone podpisem 
potwierdzonym profilem zaufanym ePUAP oraz na adres: ewa.
wielgolaska@marki.pl, michal.babicki@marki.pl tel. 694 881 487
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W Ząbkach najwięcej głosów zebrał 
Komitet Wyborczy Prawo i Sprawiedli-
wość 38,92% głosów. Za nim uplasował 
się Koalicyjny Komitet Wyborczy Koali-
cja Obywatelska PO.N IPL  ZIELONI 
z wynikiem 28,09%.  Komitet Wyborczy 
Sojusz Lewicy Demokratycznej zdobył 
poparcie 14,21% wyborców. Komi-
tet Wyborczy Konfederacja Wolność  
i Niepodległość poparło w Ząbkach  
8,71% uprawnionych do głosowania, 
Komitet Wyborczy Polskie Stronnictwo 
Ludowe może się pochwalić poparciem 
7,53% Ząbkowian. Komitet Wyborczy 
Wyborców Koalicja Bezpartyjni i Sa-
morządowcy uzyskał 2,54% głosów. 
W wyborach do Senatu zdecydowanie 
zwyciężyła Jolanta Hibner z wynikiem 
55,43%, kandydata PiS Jana Żaryna 
poparło 44,57% głosujących.  Frekwen-
cja wyniosła 70,99% (Sejm) i 71,06% 
(Senat).

W Markach frekwencja wynosiła  
68,70%. W wyborach do Sejmu Komi-
tet Wyborczy Prawo i Sprawiedliwość 
zdobył 40,14% głosów, Koalicyjny Ko-
mitet Wyborczy Koalicja Obywatelska 
PO.N IPL  ZIELONI uzyskał poparcie  
28,44% wyborców.  Komitet Wyborczy 
Sojusz Lewicy Demokratycznej  prze-
konał do siebie  13,15% głosujących.  
Komitet Wyborczy Konfederacja Wol-
ność i Niepodległość uzyskał  8,51% 
głosów, natomiast Komitet Wyborczy 
Polskie Stronnictwo Ludowe  poparło 
6,44% wyborców. Na Komitet Wybor-
czy Wyborców Koalicja Bezpartyjni  
i Samorządowcy oddało głosy 3,33% 
mieszkańców Marek. W wyborach do 
Senatu mieszkańcy Marek zdecydo-
wanie poparli Jolantę Hibner, której 
zaufało 54,21% wyborców. Jan Żaryn 
uzyskał 45,79% głosów. Frekwencja  
w wyborach parlamentarnych wyniosła 
68,70%.

Mieszkańcy Zielonki oddawali 
głosy w dwunastu Obwodowych Komi-
sjach Wyborczych na obszarze miasta. 
Tutaj także największym poparciem 
cieszyły się Komitet Wyborczy Prawo  
i Sprawiedliwość (41,24%), Koalicyjny 
Komitet Wyborczy Koalicja Obywatel-
ska PO.N IPL  ZIELONI (28,44%) 
i Komitet Wyborczy Sojusz Lewicy 
Demokratycznej (12,45%). Komitet 
Wyborczy Konfederacja Wolność i Nie-
podległość poparło 8,35% wyborców, 
Komitet Wyborczy Polskie Stronnictwo 
Ludowe zdobył w Zielonce 6,91% 
głosów.  Komitet Wyborczy Wyborców 
Koalicja Bezpartyjni i Samorządowcy  
uzyskał 2,60% głosów. Kandydująca 
do Senatu Jolanta Hibner uzyskała 
poparcie 52,42% głosujących, a Jan 
Żaryn 47,58%.  Do urn poszło ponad 
70% uprawnionych do głosowania 
mieszkańców Zielonki, którzy oddali 
74,44% ważnych głosów w wyborach 
do Sejmu i 74,47% ważnych głosów  
w wyborach do Senatu.  Zielonka może 
się poszczycić najwyższą frekwencją  
w Powiecie Wołomińskim.

Aż 42,98% mieszkańców Kobyłki 
zdecydowało się oddać swój głos na 
Komitet Wyborczy Prawo i Sprawie-
dliwość, 27,87% wyborców poparło 
Koalicyjny Komitet Wyborczy Koalicja 
Obywatelska PO.N IPL ZIELONI,  
a 11,79% zaufało Komitetowi Wybor-
czemu Sojusz Lewicy Demokratycz-
nej. Komitet Wyborczy Konfederacja 
Wolność i Niepodległość poparło 7,77% 
wyborców, Komitet Wyborczy Polskie 
Stronnictwo Ludowe zdobył  6,21% 
głosów. Komitet Wyborczy Wyborców 
Koalicja Bezpartyjni i Samorządowcy 
uzyskał 3,38% głosów. W wyborach do 
Senatu walka między Jolantą Hibner, 
kandydatką Koalicyjnego Komitetu 
Wyborczego Koalicja Obywatelska 
PO.N IPL  ZIELONI, a startującym 
z list Prawa i Sprawiedliwości Janem 
Żarynem była bardzo wyrównana. 
Jolanta Hibner uzyskała 50,37% gło-
sów, a jej przeciwnik 49.63% głosów. 
W wyborach do Sejmu frekwencja  
w Kobyłce wynosiła 72,16%, a w wybo-
rach do Senatu 72,17% 

W Radzyminie Komitet Wyborczy 
Prawo i Sprawiedliwość uzyskał zde-
cydowaną przewagę nad konkurentami 
zdobywając 53,86%. Koalicyjny Ko-
mitet Wyborczy Koalicja Obywatelska 
PO.N IPL  ZIELONI uzyskał poparcie 
20,56% wyborców. Komitet Wyborczy 
Sojusz Lewicy Demokratycznej prze-
konał do siebie 9,34% mieszkańców 
Radzymina. Komitet Wyborczy Polskie 
Stronnictwo Ludowe poparło 7,72% 
wyborców. Komitet Wyborczy Konfede-
racja Wolność i Niepodległość uzyskał 
6,35% głosów, natomiast Komitet Wy-
borczy Wyborców Koalicja Bezpartyjni i 
Samorządowcy poparło 2,18% głosują-
cych. W wyborach do Senatu Jan Żaryn 
uzyskał poparcie 58,94% wyborców,  
a na Jolantę Hibner zagłosowało 41,06% 
mieszkańców Radzymina. Frekwencja 
wynosiła 67,59% w wyborach do Sejmu 
i 67,60% w wyborach do Senatu.

W Wołominie na pierwszym uplaso-
wał się Komitet Wyborczy Prawo i Spra-
wiedliwość, na który oddano 48,38% 
głosów. Drugie miejsce zajął Koalicyjny 
Komitet Wyborczy Koalicja Obywa-
telska PO.N IPL  ZIELONI z wyni-
kiem 22,04% głosów. Trzecie miejsce 

przypadło Komitetowi Wyborczemu 
Sojusz Lewicy Demokratycznej, który 
przekonał do siebie 11,68% wyborców. 
Komitet Wyborczy Konfederacja Wol-
ność i Niepodległość poparło 8,49% 
wyborców, Komitet Wyborczy Polskie 
Stronnictwo Ludowe zdobył głosy 
6,69% Wołominiaków, a Komitet Wy-
borczy Wyborców Koalicja Bezpartyjni 
i Samorządowcy uzyskał 2,71% głosów. 
W wyborach do Senatu 53,94% głosów 
zdobył Jan Żaryn, a 46,06% głosów 
uzyskała Jolanta Hibner. Frekwencja w 
wyborach do Sejmu wyniosła 69,09%, 
a do Senatu 69,07%.

Komitet Wyborczy Prawo i Spra-
wiedliwość wygrał w gminie Tłuszcz 
zdobywając 61,34% głosów, Koalicyjny 
Komitet Wyborczy Koalicja Obywatel-
ska PO.N IPL  ZIELONI zdobył tu 
poparcie zaledwie 11,93% wyborców, 
wyprzedzając nieznacznie Komitet 
Wyborczy Polskie Stronnictwo Ludowe, 
który uzyskał 11,19% głosów. Wyniki 

pozostałych komitetów wyborczych 
wyglądają następująco: Sojusz Lewicy 
Demokratycznej – 7,81%, Komi-
tet Wyborczy Konfederacja Wolność  
i Niepodległość – 6,16%, Komitet Wy-
borczy Wyborców Koalicja Bezpartyjni 
i Samorządowcy – 1,56%. W wyborach 
do Senatu Jan Żaryn uzyskał 65,24% 
głosów, a Jolanta Hibner 34,76% 
głosów. Frekwencja w wyborach do 
Sejmu wyniosła 61,28%, a w wyborach 
do Senatu 61,30%.

Mieszkańcy gmin Strachówka, Dą-
brówka, Jadów, Poświętne i Klembów  
w zdecydowanej większości oddali głosy 
na partię Jarosława Kaczyńskiego.

W Dąbrówce głosami zdecydowa-
nej większości wyborców zwyciężył Ko-
mitet Wyborczy Prawo i Sprawiedliwość 
– 71,07%. Wyniki pozostałych komite-
tów wyborczych wyglądają następująco: 
Koalicyjny Komitet Wyborczy Koalicja 
Obywatelska PO.N IPL  ZIELONI  
- 9,55%, Komitet Wyborczy Polskie 
Stronnictwo Ludowe  - 6,51%, Komitet 
Wyborczy Sojusz Lewicy Demokra-

tycznej – 5,76%, Komitet Wyborczy 
Konfederacja Wolność i Niepodległość 
– 5,40%, Komitet Wyborczy Wyborców 
Koalicja Bezpartyjni i Samorządowcy 
– 1,70%. Podobnie jak w pozostałych 
gminach wiejskich w wyborach do 
Senatu zwyciężył Jan Żaryn, który 
zdobył 74,93% głosów, Jolanta Hibner 
uzyskała 25,07% głosów. Frekwencja  
w wyborach do Sejmu wyniosła 67,29%, 
a w wyborach do Senatu 67,27%.

Partię Jarosława Kaczyńskiego 
poparli też w większości mieszkańcy 
Strachówki. W tej gminie głosy wybor-
ców rozłożyły się następująco: Komitet 
Wyborczy Prawo i Sprawiedliwość 
- 65,95% głosów, Komitet Wyborczy 
Polskie Stronnictwo Ludowe – 13,92%, 
Koalicyjny Komitet Wyborczy Koalicja 
Obywatelska PO.N IPL  ZIELONI  
- 8,21%, Komitet Wyborczy Sojusz 
Lewicy Demokratycznej – 5,70%,  Ko-
mitet Wyborczy Konfederacja Wolność 
i Niepodległość – 4,32%, Komitet Wy-

borczy Wyborców Koalicja Bezpartyjni 
i Samorządowcy – 1,90%.  Frekwencja 
w wyborach do Sejmu wyniosła 52,61%, 
a w wyborach do Senatu 52,65% i była 
najniższa w powiecie.

W gminie Jadów Komitet Wybor-
czy Prawo i Sprawiedliwość  zdobył 
61,41% głosów. Wyrównaną walkę  
o głosy wyborców stoczyły Koalicyjny 
Komitet Wyborczy Koalicja Obywa-
telska PO.N IPL  ZIELONI (12,89% 
głosów) i Komitet Wyborczy Polskie 
Stronnictwo Ludowe (12,06% gło-
sów). Za nimi uplasowały się Komitet 
Wyborczy Sojusz Lewicy Demokra-
tycznej – 6,51%,  Komitet Wyborczy 
Konfederacja Wolność i Niepodległość 
– 5,37%, Komitet Wyborczy Wyborców 
Koalicja Bezpartyjni i Samorządowcy – 
1,76%.  W wyborach do Senatu 63,22% 
wyborców poparło Jana Żaryna, a 36,78 
Jolantę Hibner. Frekwencja w wyborach 
parlamentarnych wyniosła w Gminie 
Jadów 56,51%

Mieszkańcy gminy Klembów za-
głosowali głównie na Komitet Wybor-

czy Prawo i Sprawiedliwość (61,94%)  
i Koalicyjny Komitet Wyborczy Koali-
cja Obywatelska PO.N IPL  ZIELO-
NI – (14,63%). Komitet Wyborczy 
Polskie Stronnictwo Ludowe uzyskał 
7,42% głosów, Komitet Wyborczy 
Konfederacja Wolność i Niepod-
ległość poparło 6,99% wyborców, 
Komitet Wyborczy Sojusz Lewicy 
Demokratycznej zdobył  6,91% 
głosów Komitet Wyborczy Wyborców 
Koalicja Bezpartyjni i Samorządowcy 
pozyskał 2,12% głosujących. Wybory 
do Senatu wygrał Jan Żaryn z popar-
ciem 65,90% głosów. Jolanta Hibner 
uzyskała poparcie 34,10% wyborców. 
Frekwencja w wyborach parlamen-
tarnych wyniosła w Gminie Klembów 
64,30% (Sejm) i 64,33% (Senat).

W Poświętnem wyniki wyborów 
wyglądają następująco: Komitet 
Wyborczy Prawo i Sprawiedliwość – 
73,37% głosów, Komitet Wyborczy 
Polskie Stronnictwo Ludowe– 7,32% 

głosów, Koalicyjny Komitet Wyborczy 
Koalicja Obywatelska PO.N IPL  
ZIELONI uzyskał 6,94% głosów, 
Komitet Wyborczy Konfederacja 
Wolność i Niepodległość poparło 
6,56% wyborców, Komitet Wyborczy 
Sojusz Lewicy Demokratycznej  
zdobył  4,67% głosów Komitet Wy-
borczy Wyborców Koalicja Bez-
partyjni i Samorządowcy pozyskał 
1,13% głosujących. W wyborach do 
Senatu zwycięstwo dzięki poparciu  
77,55% głosujących odniósł Jan 
Żaryn, Jolanta Hibner uzyskała po-
parcie 22,45% wyborców. Frekwencja  
w wyborach parlamentarnych wyniosła 
w Gminie Poświętne 61,08% (Sejm)  
i 61,10% (Senat).

Większość mieszkańców Powiatu 
Wołomińskiego po raz kolejny zde-
cydowało się udzielić poparcia partii 
Jarosława Kaczyńskiego. Jak można 
zaobserwować na podstawie osiągnię-
tych przez poszczególne komitety wy-
borcze wyników, im dalej od Warszawy 
tym większe poparcie dla PiS. 
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Mariusz Błaszczak, repre-
zentujący KW PiS został 
niekwestionowanym lide-
rem wśród kandydatów na 
posłów z naszego okręgu 
wyborczego i uzyskał po-
parcie 28.726 wyborców. 
Drugi wynik przypadł Piotro-
wi Uścińskiemu - 11.528 
głosów, a trzeci Robertowi 
Szydlikowi - 4285 głosów. 

BożenieŻelazowskiej, 
kandydatce Polskiego 
Stronnictwa Ludowego 
zdecydowało się zaufać 
2161 mieszkańców 
Powiatu Wołomińskiego. 
1431 głosujących udzieliło 
poparcia Robertowi Mor-
dakowi, natomiast 1404 
wyborców oddało głos na 
Emilię Oleksiak.

Wśród kandydatów 
Koalicyjnego Komitetu 
Wyborczego Koalicja Oby-
watelska PO, N IPL Zieloni 
największe poparcie uzy-
skał Jan Grabiec (10.655 
głosów), przed  Kingą 
Gajewską (5628 głosów) 
oraz Tomaszem Szturo, 
któremu poparcia udzieliło 
2831 głosujących. 

Wśród sympatyków Konfe-
deracji Wolność i Niepodle-
głość największą sympatią 
wyborców może pochwalić 
się Jan Wawer, którego 
poparło 3156 głosujących. 
Drugi wynik uzyskał w 
Powiecie Wołomińskim 
Rafał Pazio (2010 głosów), 
a trzeci był Janusz Baltazar 
Korwin- Mikke (1984 głosy)

Rekordową liczbę głosów 
wyborców popierających 
Sojusz Lewicy Demokra-

tycznej uzyskał Andrzej 
Rozenek, którego poparło  
6737 wyborców z Powiatu 

Wołomińskiego. Zwolennicy 
SLD  oddali 1944 głosy 

na Julię Zimmerman oraz  
1234 głosy na starującą  
z tej listy Sylwię Buźniak.

Jan Żaryn, kandydat PiS 
do Senatu uzyskał w 

Powiecie Wołomińskim 
54% głosów. Jolantę Hib-

ner poparło 46% wybor-
ców z naszego powiatu, 
jednak w całym okręgu 
to ona uzyskała lepszy 
wynik i w ostatecznym 

efekcie otrzyma  
mandat senatora

Czasem sama o sobie myślę, że 
urodziłam się nie w swoich czasach. 
Biorę udział w wyborach odkąd 
mam takie prawo. Głosuję bo mogę 
– robiłam to nawet w tych „starych 
czasach”. A potem staram się re-
alizować swoje pomysły, marzenia 
i plany i to zarówno te osobiste jak 
też te społeczne próbując wpasować 
się w otaczającą mnie rzeczywistość.

Ale do rzeczy... po każdych wy-
borach nie mogę nadziwić się fali 
hejtu, krytyki i niechęci do nowo 
wybranych samorządowców czy 
parlamentarzystów. 

Od dłuższego czasu nie ma, 
wśród funkcjonujących na naszej 
arenie grup politycznych, takiej 
pod ideami której podpisałabym 
się bezwarunkowo. W programach 
każdej z nich jest coś co bardziej lub 
mniej mi pasuje ale w każdej też są 
ludzie z którymi chcę, lubię i umiem 
rozmawiać i współpracować. Cenię, 
lubię i szanuję każdego, dopóki nie 
mam wiedzy, że świadomie wyrzą-
dził komuś krzywdę.

Daję na starcie każdemu ogrom-
ny mandat zaufania – nawet jeśli ma 
poglądy skrajne z moimi a jeśli już 
mi ktoś w sposób wyjątkowy „nie 
pasuje” ideologicznie bądź osobo-
wościowo to co najwyżej stronię od 
współpracy. 

W każdym razie dziś, kilka dni 
po wyborach parlamentarnych, 

czytając komentarze powyborcze 
czuję pewną lekkość i zadowolenie 
bo dokonałam wyboru, takiego jaki 
uznałam za najwłaściwszy.

Mamy nowy parlament, składa-
jący się z osób, które zostały zauwa-
żone i docenione przez większość 
z nas – współmieszkańców tego 
skrawka ziemi jakim jest Polska. 
Tak wybraliśmy, bo tak czuliśmy 
i chcieliśmy – dlaczego więc nie 
potrafimy tego wyboru uszanować?

Wierzę, że każdy z „wybrańców 
narodu” będzie się starał sprostać 
stawianym mu zadaniom najlepiej 
jak potrafi. Kwestią inną już jest 
fakt – czy potrafi pracować tak, 
jak będziemy od niego oczekiwali. 
Dajmy jednak szansę pokazać na-
szym wybrańcom na co ich stać. Na 
ocenę przyjdzie czas za cztery lata. 
Realizujmy swoje marzenia anga-
żując ich w nie jeśli tego wymaga 
sprawa. Samą krytyką zbyt wiele 
nie zbudujemy.

Ktoś może zapytać czy nie 
mam uwag do nikogo kto zasiądzie 
niebawem w ławach poselskich i w 
senacie. Wierzcie mi – znalazłoby 
się to i owo.

Wolę jednak poczekać na efekt 
ich rozpoczynającej się pracy, bo 
moja ocena nie koniecznie musi 
być trafna. Wyboru dokonałam. 
Szanuję też wybór dokonany przez 
innych. 

 Problem?
Edward M. Urbanowski

Prawo i Sprawiedliwość wygrywa wybory do Sejmu RP. Teraz więc nadszedł 
czas na realizację obietnic. Część pomysłów PiS nagłaśniał przez całą kampanię. 
O części nie mówił. Partia zapisała je jednak w programie. I „stworzyła sobie 
swój intymny mały świat”.

Jarosław Kaczyński obiecuje Polskę z lepszymi i prostymi podatkami, z 
kaucją za butelki plastikowe, z podwyżkami pensji w administracji, z odnowioną 
wielką płytą oraz z dokończonym przekształceniem użytkowania wieczystego. 
Dużo? To tylko krótki fragment. Będzie jeszcze sprawdzanie czy fermy drobiu 
są dostatecznie daleko od domów, a mężczyźni i kobiety mają równe płace. Bo 
PiS chce walczyć o równość płac, pomimo - jak piszą autorzy programu - „różnic 
pomiędzy płciami”.

Do zrobienia jest też między innymi tzw. podatek Belki, którym „trzeba się 
zająć”. Są też plany skokowej podwyżki pensji minimalnej i zarys programu 14. 
emerytury dla Polaków. Wszystko to, czego w minione cztery lata PiS nie zrobił, 
ma być wymyślone, rozpisane, rozpoczęte i zakończone!

Plan gospodarczy według PiS ma trzy filary - wszystkie jak najbliżej wy-
borców i ich portfeli. Po pierwsze, w programach socjalnych nie zmienia się 
nic - „Rodzina 500+” wciąż zostaje, założenia programu są stałe. To dobra i 
zła wiadomość. Dobra, bo nikt nie straci świadczeń. Zła, bo 500+ wciąż będzie 
warte 500 zł. A przecież nikogo nie trzeba przekonywać, że dziś ta kwota jest 
warta mniej niż w 2015 roku!

W 2020 roku wrócić ma 13. emerytura - tym razem będzie to 1,2 tys. zł dla 
wszystkich seniorów na emeryturze i rencie. Od 2021 roku pojawi się z kolei 
nowy program - 14. emerytura. PiS już wie, że nie dla każdego wystarczy! 
Gwarantowaną kwotę dostaną tylko ci, którzy nie przekroczą 120 proc. średniej 
emerytury. To około 2,9 tys. zł.

Po drugie, PiS już zapewnia, że kolejne waloryzacje będą kwotowo-procen-
towe. Co to oznacza? Zwykła waloryzacja jest tylko dodatkowym procentem 
od emerytury. Im mniejsze świadczenie - tym mniejsza jest waloryzacja. Stąd 
pomysł, by zapewnić pewne minimum. W 2019 roku było to 70 zł.

Kolejny filar to podnoszenie pensji minimalnej. W 2020 roku pensja mi-
nimalna ma mieć poziom 2,6 tys. zł. W 2021 będzie to już 3 tys. zł. Pod koniec 
kadencji - w 2023 roku - będzie to już 4 tys. zł. To blisko 2,8 tys. zł na rękę.

PiS deklaruje, że najbliższą kadencję spędzi na porządkowaniu podatków. 
Zgodnie z programem - powstanie zupełnie nowa ordynacja podatkowa. 
I tak do zmian będzie podatek dochodowy, na nowo PiS napisze ustawę o 
opodatkowaniu rent oraz płac. PiS zapewnia też, że zmiany dotkną również 
podatku kapitałowego, czyli tzw. podatku Belki. Zniknąć mają opłaty skarbowe, 
miejscowe i targowe.

PiS chce, by Polacy zaczęli częściej tworzyć kooperatywy mieszkaniowe. 
Mają wspólnie budować mieszkania - w grupach składających się minimum 
z trzech osób. Dzięki temu uzyskają szybciej niezbędne dokumenty, ma wyjść 
też taniej niż u dewelopera.

Nie będzie ferm drobiu w okolicach zabudowań na wsi! PiS chce walczyć z 
nieprzyjemnymi zapachami, które muszą znosić sąsiedzi. Dalej od zabudowań 
będą też budowane wysypiska śmieci, instalacje techniczne i przemysłowe.

„Wieś może być miejscem zwykłej działalności rolniczej i gospodarczej, 
natomiast wszelka uciążliwa działalność przemysłowa, gospodarcza czy rolni-
cza musi być odsunięta na bezpieczną odległość od obszarów zamieszkania”. 
Itd, itd.

Tylko jak to zrealizować bez większości w Senacie?

Wybrałam  
więc szanuję

 Teresa Urbanowska

Wybory do Sejmu i Senatu w powiecie wołomińskim wygrało PiS, na który 
głos oddało 60 440 osób (48,66%) uzyskując 6 mandatów. Na Koalicję 
Obywatelską głosowało 28 051 wyborców (22,58%) co dało 4 mandaty, 
jeden mandat uzyskało SLD dzięki 13 722 głosom poparcia (11,05%) oraz 
PSL, na który zagłosowało 9 247 osób z powiatu wołomińskiego (7,44%). .

Rekordowa  frekwencja 
wyborcza w Powiecie 
Wołomińskim
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Pięknie położony, w do-
brej lokalizacji, Dom Po-
mocy Społecznej doczekał 
się wreszczie atrakcyjnego 
zagospodarowania części 
okalającej go przestrzeni.

- Cieszę się, że możemy 
udostępnić ten wyjątkowy 
teren nie tylko naszym pen-
sjonariuszom, ale również 
wszystkim mieszkańcom  
i gościom, którzy szukają 

ciszy i odpoczynku na łonie 
natury - powiedział podczas 
uroczystego oddania nowej 
inwestycji Adam Lubiak, 
starosta wołomiński. 

Otwarta Strefy Aktywno-
ści na terenie Domu Pomocy 
Społecznej w Zielonce po-
wstała dzięki dofinansowa-
niu z Ministerstwa Sportu i 
Turystyki. W ramach zreali-
zowanego przedsięwzięcia 
gruntownie uporządkowano 
teren zieleni, powstała siłow-

nia plenerowa, miejsca do 
gry w szachy oraz ścieżka 
rekreacyjna wokół stawu.

To jednak nie koniec 
zmian tego miejsca. Kilka 
dni temu, w Ministerstwie 
Środowiska została podpi-
sana umowa na realizację 
projektu z zakresu edukacji 
ekologicznej. 

Jeszcze w tym miesiącu 
na tym terenie zostanie za-

montowanych sześć tablic 
interaktywnych dla dzieci, 
wiata edukacyjna oraz spe-
cjalne stoły do warsztatów w 
plenerze.

Już w pierwszej połowie 
przyszłego, 2020 roku, nastą-
pi otwarcie Tężni Solanko-
wej, która powstanie również 
na terenie Domu Pomocy 
Społecznej w Zielonce. 

Oprac. red; źródło: 
Starostwo  

Powiatowe w Wołominie

odpocznij w
 Zielonce

 Adam Lubiak, Starosta Wołomiński  
wyraził radość i podziękowania za kolejną inwestycję przebiegającą 

przez Powiat Wołomiński. 

Adam Lubiak, starosta wołomiński, wziął udział 
w inauguracji Otwartej Strefy Aktywności na 
terenie Domu Pomocy Społecznej w Zielonce. 
Wydarzenie miało miejsce 12 października 2019.

Inauguracja  
Otwartej  
Strefy Aktywności 
w Zielonce

– Dzień Edukacji Narodowej – 
spotykamy się dzień po nim, 
dwa dni po wyborach parlamen-
tarnych. Jakie skutki finansowe 
niosą ze sobą podwyżki płac dla 
nauczycieli. Gminy dadzą sobie 
z nimi radę?
– Ja mogę na to pytanie odpowie-
dzieć tylko i wyłącznie w odnie-
sieniu do gminy Dąbrówka, którą 
zarządzam. W dniu 27 kwietnia 1972 
roku ustanowiono Dzień Edukacji 
Narodowej na 14 października. I 
obchodzimy go do dziś. Z tej okazji 
chciałbym złożyć najserdeczniejsze 
życzenia wszystkim nauczycielom 
i pracownikom obsługi, abyście 
Państwo się nie poddawali, abyście 
wierzyli, że nadejdzie lepsze jutro. 
Ja myślę – wierzę w to, że to lepsze 
jutro jest coraz bliżej. 
– Jak dużą grupę stanowią w 
Dąbrówce nauczyciele?
– Jest to największa grupa zawodowa 
w naszej gminie. Jeśli chodzi o całe 
nasze grono pedagogiczne to ja, jako 
wójt, nie mam żadnych większych 
zastrzeżeń do naszej współpracy, 
choć wiadomo, że jakieś kwestie 
do wyjaśnienia, jak wszędzie, u 
nas czasem też się pojawiają. Ale 
generalnie chciałbym podziękować 
naszym nauczycielom, za to, że gdy 
był ten moment wzburzenia i strajku 
w całej Polsce, nasi nauczyciele nie 
strajkowali. Nie robili problemów 
pracującym rodzicom. Nie musie-
liśmy więc się głowić, gdzie nasze 
dzieci mają mieć zajęcia podczas 
strajków. Wielki szacunek za to. My-
ślę, że to dobra droga jeśli się stawia 
na współpracę z samorządem. Ja ze 
swojej strony nigdy nie robiłem pro-
blemów. Jeżeli słyszałem stanowcze 
głosy odnośnie potrzeb nauczycieli 
starałem się im sprostać.
– Skutki podwyżek płac dla na-
uczycieli w ciągu trwającego 
roku budżetowego – odbiją się 
na funkcjonowaniu zarządzanej 
przez Pana gminy?
– Subwencja od rządu jest na po-
ziomie 201 000,00 zł. Skutek realny 
tej podwyżki to jest około 350 000,00 
zł. Czyli jakieś 150 000,00 zł Gmina 
Dąbrówka musi dołożyć dodatkowo 
do oświaty.
– A ile Gmina Dąbrówka dokładała 
przed podwyżkami?
– Dokładaliśmy do oświaty 
jakieś cztery miliony zło-
tych. Teraz będziemy 
dokładali o 150 000,00 
zł więcej. Oczywiście, 
że słyszę różne głosy 
od kolegów samo-
rządowców: że ten 
system się załamie, 
że nie ma sensu 
utrzymywać szkół 
publicznych, że to 

wszystko padnie… jestem bardziej 
umiarkowany w ocenach.
– Ma Pan w swojej gminie nie-
wielką grupę w porównaniu z 
większymi gminami. Przy 1000 
pracowników oświaty – a są w 
naszej gminie samorządy, w 
których ta grupa zawodowa jest 
blisko takiej ilości, kwota robi się 
znacząca – licząc proporcjonal-
nie będzie to już 1,5 miliona zł…
- Proporcjonalnie licząc subwencja 
też rośnie. Ale to jest, tak myślę, 
kwestia odpowiedniego zarzą-
dzania. Te podwyżki są bardzo 
dobrym przyczynkiem do refleksji 
i zastanowienia się nad tym, jak 
poszczególni dyrektorzy placówek 
oświatowych przygotowują arkusze 
organizacyjne dla swoich szkół. To 

jest bardzo dobry moment, aby 
organ prowadzący przyjrzał się  
i ocenił jak poszczególni dyrektorzy 
zarządzają swoimi placówkami.
– Powiedział Pan też, że to dobry 
moment, aby rozpocząć dyskusję 
na temat samej oświaty. O czym 
konkretnie – Pana zdaniem – po-
winniśmy zacząć debatować?

– Nie jestem zwolennikiem myślenia, 
że pieniądze załatwią wszystko. Nie 
załatwią. Oczywiście, że godziwe 
wynagrodzenia należą się nauczy-
cielom. Jestem jak najbardziej „za”. 
A ile pracy, energii i zdrowia wymaga 
ten zawód wiem doskonale bo moja 
mama jest nauczycielką. Pieniądze 
nie rozwiążą systemowych zaniedbań 
nakładających się na siebie przez 
wiele lat.
Jestem kilka dni po rozmowie z pro-
fesorem Janem Żarynem, który pod-
czas naszego spotkania powiedział 
zdanie, nad którym należałoby się 
głęboko zastanowić: „Coś się dzieje 
niedobrego, że nauczyciele zaczynają 
nie lubić swojej pracy”. Niestety – 
muszę się z tym zgodzić – to jest 
zauważalne. Nie dyskutuje się nad 

inspiracją ucznia do nauki. Nie wiem 
czy pani zauważyła, że w tej dyskusji 
uczeń jest gdzieś na samym końcu.
– Tak jak pacjent w systemie opie-
ki zdrowotnej…
– Dokładnie tak. Bo to są podobne 
problemy. Oświata jest rozbudowana. 
Służba zdrowia również. Dziś nie 
dyskutuje się o tym, jak poprawić 
jakość nauczania, tylko o tym czy ktoś 
zarabia  więcej czy mniej. Chciałbym 
zasugerować, aby przy okazji tych 
podwyżek, skierować myślenie w kie-
runku ucznia a nie tylko nauczyciela.
– Patrząc na dzieci, choćby przez 
pryzmat moich wnuków, przy-
znam, że szkoda mi dzieci, które 
mają za mało czasu na bycie 
dzieckiem. Bo one praktycznie 
ciągle pracują – od rana do wie-
czora. Wrócą do domu i dalej 
muszą pracować – bo przecież 

są zadane lekcje. Wydaje mi się, 
że my mieliśmy znacznie więcej 
czasu dla siebie, ba nawet Pana 
pokolenie miało go chyba więcej. 
Nie sądzi Pan?
– I w tym aspekcie się zgadzamy. W 
miniony weekend byłem na kolejnym 
zjeździe swoich nowych studiów. 
Wykładowca przedstawił nam jak to 
zaczyna dziać się w krajach zachod-
nich. Dowiedziałem jak inspiruje 
się do nauki uczniów we Francji 
– głównie poprzez doświadczenia  
i różnego rodzaju eksperymenty. 
Co więcej – wykorzystuje się nowe 
technologie do „wysłania w teren”. 
Dzieci za pomocą aplikacji badają 
teren – przykładowo wpływ grawitacji 
na niektóre dziedziny życia. Robią to 
samodzielnie. Doświadczając uczą się 

znacznie efektywniej i mniej się przy 
tym nudzą. Swoją pracę w grupach 
prezentują na zajęciach w klasie. To 
jest – moim zdaniem – słuszny kie-
runek. Angażowanie dzieci poprzez 
działanie.
– Czy w takim razie w Dąbrówce 
będą pilotażowe działania zmie-
niające trendy w oświacie?
– Jeśli dyskutujemy o zmianach w 
oświacie to dyskutujmy o tym, jak 
uwolnić naszych nauczycieli od biu-
rokracji i skierować ich aktywność 
na  działania praktyczne i na bycie z 
uczniem.

Na pełną, niezwykle  
ciekawą, rozmowę o oświacie  

z Radosławem Korzeniewskim 
zapraszamy na www.zyciepw.pl

program: "Gość Życia - Teresa 
Urbanowska zaprasza"

– Jeśli dyskutujemy o zmianach w oświacie to dyskutujmy 
o tym, jak uwolnić naszych nauczycieli od biurokracji 

i skierować ich aktywność na  działania praktyczne 
i na bycie z uczniem. (...) we Francji inspiruje się 

uczniów głównie poprzez doświadczenia i różnego 
rodzaju eksperymenty. (...) Dzieci za pomocą 
aplikacji badają teren – przykładowo wpływ 

grawitacji na niektóre dziedziny życia. Robią to 
samodzielnie. Doświadczając uczą się – mówi 

Radosław Korzeniewski, wójt Dąbrówki. 

Otwarcie Domku Ogrodnika  
w Parku Czartoryskiej w Radzyminie

UMiG Radzymin serdecznie zaprasza na długo oczekiwane otwarcie zabytkowego Domku Ogrodnika  
w Parku Czartoryskiej. Odbędzie się ono w niedzielę, 20 października br.  o godz. 15:30. W programie 
przewidzianą krótką ceremonię otwarcia i koncert – z recitalem wystąpi Dariusz Kordek, znakomity aktor 
i artysta. Po koncercie w Domku Ogrodnika będzie dostępna kawiarnia.

Budynek został pieczołowi-
cie odrestaurowany, z dbałością o 
XVIII-wieczną konstrukcję i detale,  
a także z nowoczesną przestrzenią 
ekspozycyjną i internetowymi info-
-kioskami z prezentacją historycz-
ną. Wokół Domku powstały tarasy  
i ścieżki, na nowo zagospodarowano 
zieleń w najbliższym otoczeniu. Od 
strony ul. 11 Listopada wybudowa-
no miejsca parkingowe.

Pragnąc zachować ślady dzie-
dzictwa historycznego dla obecnych 
i przyszłych mieszkańców, gmina 
Radzymin podjęła w 2017 r. wysiłki, 
aby odrestaurować Park Czarto-
ryskiej i sam domek. Zarówno 
budynek, jak i park są wpisane do 
rejestru zabytków, więc wszelkie 
prace projektowe były prowadzone  
w oparciu o uzgodnienia z Mazo-
wieckim Wojewódzkim Konserwa-
torem Zabytków. Na rewitalizację 
gmina pozyskała znaczące dofi-
nansowania ze środków unijnych.  
W 2018 r. podpisano umowę z ra-
dzymińską firmą EL- -BUD Stani-
sław Bereda na wykonanie adaptacji 
Domku Administratora w formule 

projektuj i buduj. Prace budowlane 
trwały nieco ponad rok od momentu 
uzyskania pozwolenia na budowę 
w sierpniu 2018 r. Wykorzystano 
podczas nich najnowsze techno-
logie, aby zrewitalizować budynek 
przy jak najmniejszej ingerencji  
w zabytkową konstrukcję. Ze strony 

gminy inwestycję prowadziła mgr 
inż. Jolanta Marchewka z Referatu 
Inwestycji.

Domek Administratora będzie 
wykorzystywany w części podziem-
nej jako muzealno-wystawienni-
czy, natomiast część parterowa  
z antresolą i tarasami przeznaczona 

będzie na usługi gastronomiczne  
i kulturalne. Nowym elementem są 
tarasy okalające domek, które będą 
służyły wypoczynkowi i organizacji 
wydarzeń kulturalnych – koncertów 
i przedstawień, zaś amfiteatralny 
układ tarasów będzie doskonale 
służył widowni.

Domek Ogrodnika został pieczołowicie odrestaurowany, z dbałością o XVIII-wieczną konstrukcję i detale. 

Czy można 
uwolnić nauczycieli  
od biurokracji?

O oświacie i wprowadzeniu koniecznych zmian w sposobie nauczania z Rado-
sławem Korzeniewskim, wójtem Dąbrówki rozmawia Teresa Urbanowska.
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Srebro dla zdrowia

Srebro jest jednym z najbardziej znanych i 
cenionych metali szlachetnych. Od tysięcy 
lat znajduje zastosowanie w różnych dzie-
dzinach - jubilerstwie, systemach monetar-
nych, przemyśle i medycynie.

nie tylko biżuteria 

W starożytnej Grecji sre-
bro wykorzystywano do walki  
z infekcjami. Hipokrates uży-
wał srebra do dezynfekcji  
i leczył nim wrzody, a Rzymia-
nie rannych żołnierzy. Podczas 
I wojny światowej srebro uzy-
skało aprobatę FDA (Food 
and Drug Administration) 
do stosowania jako środek 
przeciwdrobnoustrojowy,  
a po II wojnie światowej wy-
naleziony w Czechosłowacji, 
jako ochrona przed bronią 
biologiczną Movidyn, sprosz-
kowany preparat na bazie 
srebra koloidalnego, w za-
ledwie kilka minut niszczył 
blisko 650 wirusów i bakterii,  
w tym laseczki wąglika, dżu-
my, tyfus i cholerę.

Srebro stosowane jest 
m.in. do produkcji narzędzi 
chirurgicznych, środków 

dezynfekujących i odkażają-
cych, kosmetyków (np. seria 
Jantar polskiej firmy Farmo-
na), a także w produkcji spe-
cjalistycznej odzieży i pokrow-
ców na materace do spania. 
Ponad połowa linii lotniczych 
na świecie, m.in.  KLM, Bri-

tish Airways, Lufthansa czy 
Air France - używa srebrnych 
filtrów do wody.

Ze względu na silne wła-
ściwości odkażające, przeciw-
bakteryjne, przeciwwirusowe 
i grzybobójcze, zaczęto wyko-
rzystywać srebro do wyrobu 
sztućców. To dało początek 
popularnemu w krajach an-
glosaskich wyrażeniu "uro-
dzony ze srebrną łyżeczką  

w ustach", które później sta-
ło się symbolem bogactwa. 
Rodzice, którzy mogli sobie 
pozwolić na taki wydatek ku-
powali swoim dzieciom srebr-
ne łyżeczki. Do dziś srebrna 
łyżeczka tzw. "bocianek" jest 
częstym upominkiem dla 
dziecka.

Podczas jedzenia srebr-
nymi sztućcami w ustach 
wytwarza się srebro koloidal-
ne - naturalny antybiotyk, 
który chroni organizm przed 
infekcjami. 

Wykonywane ze srebra 
lub posrebrzane sztućce 
(w Polsce ich jedynym 
producentem jest firma 
HEFRA) nie gromadzą 
na swojej powierzchni 
drobnoustrojów i wykazują 
działanie antybakteryjne, 
a ich dodatkową zaletą 
jest to, że nie zmieniają 
smaku potraw.

fb.com/OptykKobylkaWarszawa
Znajdź nas i polub na Facebook’u!

Badania okulistyczne
niemowląt, dzieci i dorosłych
Okulary progresywne

Codziennie badanie
wzroku u optometrysty
Najmodniejsze oprawy okularowe
Profesjonalna i kompetentna obsługa
Nauka i dobór soczewek kontaktowych
na każdą wadę wzroku!

Tai chi - sztuka walki z wirusami!
Ćwiczenia tai chi wzmacniają układ odpornościowy, usprawniają krążenie krwi i hamują procesy starzenia.

Deszcz, wiatr, wilgoć, chłód  
i szalejące w tym meteorologicz-
nym koktajlu 200 odmian wirusów. 
Brrrr! Tego nie lubimy! Dlatego 
pierwszym odruchem jest owinię-
cie się w ciepły kocyk i schowanie 
się na przytulnej kanapie. To opcja 
przyjemna, ale czy rozsądna? Bo w 
końcu i tak lądujemy w łóżku z bó-
lem gardła, kaszlem i temperaturą.

 Organizm się broni

Pierwszą linię obrony przed 
bakteriami wirusami jest nasza 

skóra, błony śluzowe i wydzieliny. 
Wspomagają je odruchy kaszlu, 
wymiotne i kichania. Dzięki nim 
patogeny, które starają się wniknąć 
do naszego ciała mają utrudnione 
zadanie. Kiedy jednak im się to 
uda, organizm przełącza system 
uaktywnia układ odpornościowy, 
który działa dwufalowo:

Pospolite ruszenie. W mo-
mencie rozpoznania zagroże-

nia włącza wrodzone, liczne ale 
niespecjalistyczne mechanizmy 
obronne. Jednym słowem walczy  
z zagrożeniem takimi narzę-
dziami, które posiada (komórki, 
białka). Wykrywają one patogeny  
i starają się je zniszczyć (wrodzona 
odpowiedź immunologiczna).

 Komandosi w akcji. 

Uczy rozpoznawać i niszczyć 
konkretny, atakujący patogen, wy-
korzystując do tego specjalistyczne 
komórki. Trwa to kilkadziesiąt 

godzin, ale jest bardzo skuteczne 
(nabyta odpowiedź immunolo-
giczna).

 Unikać czy wzmacniać

Jako osoby dorosłe mamy ukształ-
towaną skórę i błony śluzowe, jako 
tako działa też system wrodzonej  
i nabytej odporności. Ale… niczego 
w życiu nie mamy na zawsze. Nasze 

ciało wciąż się zmienia i od nas zależy, 
czy będzie to zmiana pożądana czy 
też nie. Zmieniają się też atakujące 
nas patogeny. Dlatego zdrowy rozsą-
dek podpowiada nam, że profilaktyka 
infekcji powinna polegać na połą-
czeniu obydwu strategii – unikania  
i hartowania. Dlatego chrońmy się, 
np. przed wyziębieniem, ale i wzmac-
niajmy system odpornościowy. 

Po pierwsze, dostarczając mu w 
diecie niezbędnych do dobrego dzia-
łania witamin i mikroelementów oraz 
płynów oraz dbanie o regularny sen. 

Po drugie, pobudzając go do dzia-
łania poprzez szczepienia przeciw 
grypie, kontakty z ludźmi i aktywność 
fizyczną, np. tai chi.

 Tai chi w deszczu

Warto ćwiczyć tai chi regularnie. 
Wówczas lepiej odżywiane są narzą-
dy, m.in. skóra oraz błony śluzowe, 
które jako pierwsze chronią przed 

chorobą. Zdrowe, wysportowane 
ciało to również lepiej działający 
system odpornościowy. I wrodzone, 
i nabyte systemy odporności działają 
efektywniej. Jeszcze lepiej, jeśli ruch 
odbywa się na świeżym powietrzu - 
w chłodzie i w deszczu. Co do tego 
lekarze, fizjoterapeuci i sportowcy 
nie mają żadnych wątpliwości. Gdy 
robi się chłodno, zwiększa się tzw. 
powinowactwo tlenu do hemoglobi-
ny. Czerwone krwinki łatwiej wiążą 
tlen. Krew jest mocniej natleniona, a 
w efekcie komórki lepiej odżywione. 
Ponadto podnosi się temperatura 
organizmu, co pomaga w pozbyciu 
się już zagnieżdżonych w nim 
bakterii lub wirusów. Ciało uczy się 
też rozpoznawać bodźce pogodowe  
i odpowiednio na nie reagować 

 Drapie w gardle

Czy ćwiczyć, jeśli czujemy, że 
zaczęło nas trochę boleć gardło 
lub wierci nas w nosie? Sportowcy 
stosują wówczas test szyi i test 
progresji. Ustalają, czy któryś  
z objawów przeziębienia nie prze-
niósł się poniżej szyi. Jeśli tak, 
to przerywają treningi. Jeśli nie, 
to sprawdzają rekcję organizmu 
na wysiłek o małej i średniej 
intensywności. Jeśli objawy nie 
narastają, spokojnie ćwiczą dalej.  

Janus Kieś, instruktor,  
Szkoła Nikko Tai Chi

ZaprasZamy na Zajęcia Tai chi

Wołomin, miejski Dom Kultury,  
ul. mariańska 7 

Grupa początkująca i zaawansowana  
poniedziałek i środa 20:00-21:30
Wołomin, miejski Dom Kultury 

ul. mariańska 7 
wtorek, godz. 9.30-11.00 (osoby starsze)

Warszawa, Dąbrowskiego 84,  
(przy stacji metra racławicka) 

wtorek 18:00-20:00 (proszę o wcześniejszy 
kontakt – janusz, 516-099-060).

Tłuszcz, miejski Dom Kultury, ul. szkolna 1 
wtorek, godz. 11.45-13.15

Warto ćwiczyć tai chi 
regularnie. Wówczas lepiej 
odżywiane są narządy, 
m.in. skóra oraz błony ślu-
zowe, które jako pierwsze 
chronią przed chorobą. 
Zdrowe, wysportowane 
ciało to również lepiej 
działający system odpor-
nościowy. I wrodzone, i 
nabyte systemy odporno-
ści działają efektywniej. 
Jeszcze lepiej, jeśli ruch 
odbywa się na świeżym 
powietrzu - w chłodzie i 
w deszczu. Co do tego 
lekarze, fizjoterapeuci i 
sportowcy nie mają żad-
nych wątpliwości. 
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– Pani Burmistrz, w 2018 roku 
Kobyłka powołała własne 
przedsiębiorstwo wodociągo-
wo – kanalizacyjne (Przedsię-
biorstwo Gospodarki Komu-
nalnej (PGK)), które realizuje 
zadania w zakresie zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbioro-
wego odprowadzania ścieków. 
Dlaczego spółka jeszcze nie 
działa?
– Spółka PGK została faktycz-
nie powołana przed upływem 
poprzedniej kadencji. Ale żeby 
działała, trzeba jej zapewnić 
możliwość świadczenia usług. 
A tymczasem sieci i urządzenia 
wodno-kanalizacyjne stanowiące 
własność Miasta Kobyłka, ma 
we władaniu Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji Sp. z 
o.o. (PWiK) z Wołomina.
– Czy to władanie przez PWiK 
Wołomin odbywa się na pod-
stawie jakiejś umowy? Czy nie 
można wypowiedzieć umowy 
i samemu zarządzać swoją 
własnością?
– Umowa dzierżawy urządzeń 
została skutecznie wypowiedzia-
na, ale w międzyczasie strony 
zawarły aneks do umowy - doszło 
do zgodnego przedłużenia okresu 
obowiązywania umowy dzierżawy 
do 31 grudnia 2019 r. Jako upraw-
nionego odbiorcę przedmiotu 
dzierżawy wskazałam Przedsię-
biorstwo Gospodarki Komunal-
nej w Kobyłce. Czekamy teraz na 
ustalenie harmonogramu zwrotu 
przedmiotu dzierżawy. 
Jest jeszcze jeden istotny fakt. W 
2013 roku Burmistrz Miasta Ko-
byłka udzielił Przedsiębiorstwu 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka 
z o.o. w Wołominie zezwolenia na 
prowadzenie zbiorowego zaopa-
trzenia w wodę i zbiorowego od-
prowadzania ścieków. Zgodnie z 
warunkami tego aktu, zezwolenie 
wygasa w przypadku, gdy Miasto 
Kobyłka powoła swoją jednostkę 
lub przedsiębiorstwo – wodocią-
gowo kanalizacyjne. 
– Czy to znaczy, że przejęcie 
tych obowiązków przez PGK w 
Kobyłce jest konieczne?
– Dalsze istnienie PGK bez 
prowadzenia realnej gospodarki 
wod-kan na rzecz mieszkańców 
Kobyłki nie może być utrzymy-
wane - jest to sprzeczne z inte-
resem społecznym oraz celem 
jej powołania. Przedsiębiorstwo 
to posiada już wszelkie atrybuty 
i zezwolenia do samodzielnego 
świadczenia usług z zakresu 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ście-
ków wobec mieszkańców Kobyłki. 
– Czy to znaczy, że teraz piłecz-
ka jest po stronie Wołomina?
– Już od czerwca br., na mocy 
decyzji Państwowego Gospo-
darstwa Wodnego Wody Polskie, 
obowiązują zatwierdzone taryfy 
opłat za wodę i ścieki. Te taryfy 
też mają swój czas obowiązywa-
nia – dlatego tak bardzo zależy 

nam na szybkim działaniu. Strony 
ustaliły już ceny jednostkowe za 
hurtową dostawę wody i hurtowe 
odprowadzanie ścieków. Brak 
jest racjonalnego uzasadnienia 
dalszego przedłużania rozmów. 
Nie można oprzeć się jednak 
wrażeniu, że postawa PWiK Sp. 
z o.o. Wołomin nosi niekiedy 
cechy działania na zwłokę – np. w 
kwestii ustalenia punktów pomia-
rowych, rozwiązanie tej nieskom-
plikowanej sprawy jest możliwe w 
szybkim czasie, bez konieczności 
wskazywania wielomiesięcznej 

perspektywy. W naszym przypad-
ku czas odgrywa ogromną rolę, 
ponieważ podmioty gospodarcze 
decyzje o lokalizacji swoich firm 
opierają również na możliwości 
podłączenia do sieci wod-kan.
– Jednym słowem z perspek-
tywy Kobyłki wygląda na to, 
że bardzo ważne jest, żeby 
wszystko zaczęło działać...
– Jak wspomina prof. Oskar 
Czarnik w książce „Kobyłka i 

okolice (…)” w 1991 roku na ulicy 
Wygonowej zostały zrobione dwa 
odwierty, co oznaczało, że już 
wtedy ktoś strategicznie rozumiał 
rozwój miasta. Odwierty po tych 
wszystkich latach okazały się nie-
drożne, więc obecna spółka, pod 
kierownictwem prezesa Sebastia-
na Budziszewskiego podjęła dzia-
łania w celu wykonania nowych 
odwiertów, przeznaczonych na 
nowe ujęcia wody. Wydane zostały 
już niezbędne zezwolenia właści-
wych organów na prowadzenie 
prac w tym zakresie. Mamy więc 

plan docelowy – w ciągu dwóch, 
trzech lat chcemy wybudować 
nowe ujęcia i stację uzdatniania 
wody. W tej chwili dysponujemy 
również projektami budowy sieci 
kanalizacji sanitarnej w różnych 
dzielnicach miasta – najwyższy 
czas, żeby spółka zaczęła reali-
zować te wszystkie inwestycje.
– Czy to znaczy, że czas na 
uregulowanie wzajemnych 
relacji pomiędzy stronami jest 

do końca roku? Jakie działania 
są teraz możliwe i co ma Pani 
zamiar zrobić?
– Dalsza zwłoka odbije się szkodą 
zarówno dla Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej w Ko-
byłce oraz dla całej społeczności 
miasta. Wnieśliśmy do PWiK o 
zintensyfikowanie rozmów oraz 
doprowadzenie do uregulowania 
wszelkich spraw. My jesteśmy 
gotowi – zarówno Miasto, jak i 
spółka - do zakończenia procesu 
przejmowania gospodarki wod-
no-kanalizacyjnej. 

O tym jak wygląda sytuacja prawna i faktyczna, związana z prowadzeniem go-
spodarki wodno-kanalizacyjnej w Kobyłce oraz o dalszych losach powołanego 
w 2018 roku PGK w Kobyłce – rozmawiamy z Edytą Zbieć, burmistrz Kobyłki.

W Kobyłce  
powołano PGK  
i co dalej?

 – Umowa dzierżawy  
urządzeń została skutecz-
nie wypowiedziana, ale w 
międzyczasie strony zawarły 
aneks do umowy - doszło 
do zgodnego przedłużenia 
okresu obowiązywania umo-
wy dzierżawy do 31 grudnia 
2019 r. Jako uprawnionego 
odbiorcę przedmiotu dzierża-
wy wskazałam Przedsiębior-
stwo Gospodarki Komunalnej 
w Kobyłce. Czekamy teraz 
na ustalenie harmonogramu 
zwrotu przedmiotu dzier-
żawy – mówi Edyta Zbeć, 
burmistrz Kobyłki (na zdjęciu  
z Sebastianem Budziszewskim, 
prezesem PGK w Kobyłce. 

 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szcze-
gólnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie 
dróg publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1474, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wydaniu w dniu 14 października 2019 r. dla Burmistrza 
Radzymina, reprezentowanego przez P. Wojciecha Dąbrow-
skiego, decyzji Nr 31pz/2019 znak: WAB.6740.14.25.2019, 
opatrzonej rygorem natychmiastowej wykonalności, o ze-
zwoleniu na realizację inwestycji drogowej dla zadania pod 
nazwą: „Rozbudowa drogi gminnej (ul. Żołnierskiej) na 
odcinku od działki o nr ewid. 661 obręb Mokre do drogi 
powiatowej nr 4356W (ul. Wyszyńskiego) w gminie Ra-
dzymin, w tym obejmująca budowę skrzyżowań typu 
rondo z drogami powiatowymi: nr 4306W (ul. POW),  
nr 4356W (ul. Wyszyńskiego) i drogą gminną nr 430721W 
(ul. Szwoleżerów) oraz przebudowę skrzyżowań z dro-
gami (ul. Żukowskiego i ul. Ułańską) w ramach zadania 
inwestycyjnego pn.: Projekt drogi północnej łączącej 
ulicę Wyszyńskiego z ulicą Przemysłową w Radzyminie, 
Zawadach, Mokrem”.

Działki usytuowania obiektu:
w projektowanym pasie drogowym dróg gminnych, do przejęcia •	
pod inwestycję na rzecz Gminy Radzymin w części (tłustym dru-
kiem – numery działek w projektowanym pasie drogowym dróg 
gminnych przeznaczone do przejęcia pod inwestycję, w  nawia-
sach – numery działek po podziale):

ew. nr: 661 (−	 661/1, 661/2, 661/3), 662 (662/1, 662/2, 662/3), 
663 (663/1, 663/2, 663/3), 664/1 (664/3, 664/4), 664/2 (664/5, 
664/6), 665/3 (665/4, 665/5), 665/2 (665/6, 665/7), 666 (666/1, 
666/2), 667 (667/1, 667/2), 668 (668/1, 668/2) obręb 0012 Mo-
kre, jednostka ew. 143409_5 Radzymin - Obszar wiejski,
ew. nr:  117 (−	 117/1, 117/2), 118 (118/1, 118/2, 118/3), 119 (119/1, 
119/2), 120 (120/1, 120/2), 121 (121/1, 121/2), 122 (122/1, 
122/2), 123/2 (123/3, 123/4, 123/5), 138 (138/1, 138/2), 158 
(158/1, 158/2, 158/3), 147 (147/1, 147/2, 147/3), 116 (116/1, 
116/2, 116/3) obręb 0022 Zawady, jednostka ew. 143409_5 
Radzymin - Obszar wiejski,
ew. nr: 11/1 (11/4, −	 11/5, 11/6), 15 (15/1, 15/2, 15/3), 16/3 (16/4, 
16/5), 17/1 (17/4, 17/5), 23 (23/1, 23/2), 38 (38/1, 38/2), 26/11 
(26/12, 26/13), 33 (33/1, 33/2), 29 (29/1, 29/2), 30 (30/1, 30/2), 
31 (31/1, 31/2), 32 (32/1, 32/2), 39 (39/1, 39/2), 34 (34/1, 34/2), 
35 (35/1, 35/2), 36 (36/1, 36/2), 37 (37/1, 37/2), 40 (40/1, 40/2), 
41/1 (41/5, 41/6), 41/2 (41/3, 41/4), 42 (42/1, 42/2), 43 (43/1, 
43/2), 46 (46/1, 46/2), 44 (44/1, 44/2), 45 (45/1, 45/2), 47 (47/1, 
47/2), 48 (48/1, 48/2), 49 (49/1, 49/2), 117/4 (117/7, 117/8, 
117/9, 117/10, 117/11) obręb 0006 Stary Dybów, jednostka ew. 
143409_5 Radzymin - Obszar wiejski,

−	
w projektowanym pasie drogowym dróg gminnych, będące wła-•	
snością Gminy Radzymin, niepodlegające przejęciu (tłustym dru-
kiem – numery działek w projektowanym pasie drogowym dróg 
gminnych, w  nawiasach - numery działek po podziale):

ew. nr: 123/1 (−	 123/6, 123/7) obręb 0022 Zawady, jednostka ew. 
143409_5 Radzymin - Obszar wiejski,
ew. nr: 12 (12/1, −	 12/2, 12/3) obręb 0006 Stary Dybów, jednost-
ka ew. 143409_5 Radzymin - Obszar wiejski,

−	
w projektowanym pasie drogowym dróg powiatowych, do prze-•	
jęcia pod inwestycję na rzecz Powiatu Wołomińskiego w części 
(tłustym drukiem – numery działek w projektowanym pasie dro-
gowym dróg powiatowych przeznaczone do przejęcia pod inwe-
stycję, w  nawiasach – numery działek po podziale):

ew. nr: 158 (−	 158/1, 158/2, 158/3), 147 (147/1, 147/2, 147/3), 
100/12 (100/17, 100/18), 116 (116/1, 116/2, 116/3), 36/3 (36/4, 
36/5, 36/6) obręb 0022 Zawady, jednostka ew. 143409_5 Ra-
dzymin - Obszar wiejski,
ew. nr: 9 (−	 9/1, 9/2), 11/1 (11/4, 11/5, 11/6), 12 (12/1, 12/2, 12/3), 
13 (13/1, 13/2), 15 (15/1, 15/2, 15/3), 117/4 (117/7, 117/8, 
117/9, 117/10, 117/11), 119 (119/1, 119/2, 119/3) obręb 0006 
Stary Dybów, jednostka ew. 143409_5 Radzymin - Obszar 
wiejski.

−	
Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbro-
jenia terenu, innych dróg publicznych i zjazdów niewchodzące  
w skład projektowanego pasa drogowego dróg gminnych i powiato-
wych (tłustym drukiem – numery działek przeznaczone pod budowę 
lub przebudowę: sieci uzbrojenia terenu, innych dróg publicznych  
i zjazdów, w nawiasach – numery działek po podziale):

ew. nr 26/11 (26/12, −	 26/13), 37 (37/1, 37/2), 38 (38/1, 38/2), 23 
(23/1, 23/2), 119 (119/1, 119/2, 119/3), 26/10, 28 obręb 0006 
Stary Dybów, jednostka ew. 143409_5 Radzymin - Obszar 
wiejski. 

−	
Działki, na których przewidziano rozbiórkę obiektów budowla-
nych nieprzewidzianych do dalszego użytkowania, niewchodzące  
w skład projektowanego pasa drogowego dróg gminnych i powia-
towych (tłustym drukiem - numery działek, na których przewidziano 
rozbiórkę, w nawiasach - numery działek po podziale):

ew. nr 26/11 (26/12, −	 26/13), 37 (37/1, 37/2)  obręb 0006 Stary 
Dybów, jednostka ew. 143409_5 Radzymin - Obszar wiejski. 

−	
Od decyzji przysługuje odwołanie do Wojewody Mazowieckiego za 
pośrednictwem organu wydającego decyzję - Starosty Wołomiń-
skiego, 05-200 Wołomin, ul. Prądzyńskiego 3, w terminie 14 dni od 
dnia uznania obwieszczenia za doręczone w trybie art. 49  ustawy  
z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania administracyjne-
go (Dz. U. z 2018  r. poz. 2096, ze zm.).

Z treścią decyzji można zapoznać się w Starostwie Powiatowym  
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa, parter, po-
kój nr 105 w godzinach przyjęć interesantów tj. pn. 10-18, wt. 12-16, 
śr. 8-16, czw. 12-16, pt. 8-16.

O G Ł O S Z E N I E
Na podstawie art. 38 ust. 1 i art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t. j. Dz. U. z 2018 r. 

poz. 2204), § 3 ust. 1 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 14 września 2004 r. w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania prze-
targów oraz rokowań na zbycie nieruchomości (t. j. Dz. U. z 2014 r. poz. 1490) oraz uchwały Nr III/31/19 Rady Miasta Zielonka 
z dnia 25 stycznia 2019 r., Burmistrz Miasta Zielonka podaje do publicznej wiadomości informację o mającym odbyć się drugim, 
ustnym, ograniczonym przetargu na sprzedaż nw. nieruchomości będącej własnością Gminy Miasta Zielonka. Przetarg ograniczono 
do właścicieli nieruchomości przyległych, dla których prowadzone są księgi wieczyste WA1W/00011483/1 i WA1W/00011485/5, 
ponieważ przedmiot przetargu ze względu na swoje parametry, nie może stanowić samodzielnej działki budowlanej i może być 
zagospodarowany łącznie z nieruchomością przyległą.

nazwa 
obrębu

nr ew. 
dz. tytuł prawny  pow.

/m²/ położenie
cena wywoławcza

brutto /zł/
wadium

/zł/ mpzp rodzaj użytkowania

5-20-03 128/2 WA1W/00121847/5 208 ul. Okrzei 117.000 15.000 46-MN niezabudowana

Zgodnie z miejscowym planem przyjętym Uchwałą Rady Miasta Zielonka Nr XXXVI/335/17 z dnia 29 czerwca 2017 r. w spra-
wie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Zielonka w rejonie ul. Wyszyńskiego - obszar IV 
(Dziennik Urzędowy Województwa Mazowieckiego z dnia 12 lipca 2017 r. poz. 6052), nieruchomość będąca przedmiotem przetar-
gu położona jest w strefi e zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, oznaczonej na rysunku planu symbolem 46-MN.

Przetarg odbędzie się dnia 27 listopada 2019 r. o godzinie 12:00 (dwunastej) w siedzibie Urzędu Miasta Zielonka, 05-220 Zielon-
ka, ul. Lipowej 5, pokój nr 3, powiat wołomiński, województwo mazowieckie.

Rejestracja uczestników przetargu  odbędzie się pod ww. adresem w dniu przetargu w godzinach 11:30–11:55 .
Wadium w ww. kwocie należy przekazać wyłącznie w pieniądzu na rachunek bankowy Urzędu Miasta Zielonka nr 96 1020 

1026 0000 1302 0261 3594 z takim wyprzedzeniem, aby środki pieniężne znalazły się na rachunku bankowym najpóźniej  dnia 
22 listopada  2019 r.

Dowód wniesienia wadium przez uczestnika przetargu podlega przedłożeniu komisji przetargowej przed otwarciem przetargu, 
podczas rejestracji jego uczestników. Uczestnikiem przetargu może być osoba, która wpłaci wadium i zostanie zarejestrowana 
jako jego uczestnik. Wpłacone wadium uczestnika przetargu, który wygra przetarg, zostanie zaliczone na poczet ceny nabycia 
nieruchomości.

Najpóźniej w ciągu 21 dni od dnia rozstrzygnięcia przetargu, jego organizator jest obowiązany zawiadomić osobę ustaloną jako 
nabywcę nieruchomości o miejscu i terminie zawarcia umowy sprzedaży nieruchomości. Wyznaczony termin nie może być krótszy 
niż 7 dni od dnia doręczenia zawiadomienia. Jeżeli osoba ustalona jako nabywca nieruchomości nie stawi się bez usprawiedliwienia 
w miejscui terminie podanym w ww. zawiadomieniu, organizator przetargu może odstąpić od zawarcia umowy a wpłacone wadium 
nie będzie podlegać zwrotowi. 

Stosownie do art. 70 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami, cena nieruchomości sprzedawanej 
w drodze przetargu podlega zapłacie nie później niż do dnia zawarcia umowy przenoszącej własność.

Nabywca poniesie koszty: sporządzenia aktu notarialnego, postępowania wieczystoksięgowego oraz ewentualnego wznowienia 
lub okazania granic.

Informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Wydziale Gospodarki Przestrzennej i Architektury Krajobrazu Urzędu Miasta 
Zielonka, ul. Lipowa 5, 05-220 Zielonka, pokój 310, w godzinach: 8:00-18:00 -poniedziałki, 8:00-16:00 - wtorki, środy i czwartki; 
8:00-15:00 - piątki; telefonicznie pod numerem 22 7613925 lub elektronicznie „um@zielonka.pl”.

Ł O S Z E N I E
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Już 3269 mężczyzn po pięćdziesiątce odzyskało 100% możliwości seksualnych

Nowy środek 
na potencję 
dla mężczyzn 50+
Wyprodukowany specjalnie dla mężczyzn w wieku dojrzałym bije rekordy popularności za 
oceanem. Nazywany afrodyzjakiem XXI wieku przywraca pełnię zdolności seksualnych, 
naturalnie odbudowuje libido i wzmacnia erekcję.

Statystyki są przygnębiające: 
ponad 60% 50-latków uprawia 
seks tylko 1–2 razy w miesiącu, 

a aż 1/4 wcale. Z kolei wśród 60-latków 
tylko połowa jest aktywna seksualnie, 
pozostali zamieniają się we sfrustrowa-
nych i zrzędzących emerytów, którym 
trudno przyznać się, że najbardziej 
w życiu boli ich brak seksu. Tylko, że 
to NIE JEST ich wina! Osłabienie libido 
i problemy z erekcją dotykają już co 
czwartego mężczyznę w Polsce, czego 
przyczyną są głównie: stres, pośpiech, 
niezdrowy tryb życia oraz niski poziom 
testosteronu we krwi. W końcu przy-
chodzi taki moment, że mężczyzna 
zaczyna mieć poważne problemy ze 
wzwodem. Rodzi to ogromną frustra-
cję, która niszczy jego samoocenę 
i rujnuje jego związek.

5 naturalnych substancji 
stymulujących erekcję
Jeśli ten problem dotyczy również Cie-
bie (albo Twojego męża lub partnera) 
– nie jesteś sam!

Z problemem braku (lub niepełnej) 
erekcji milionów mężczyzn na świecie 
postanowili rozprawić się naukowcy 
z ośrodka klinicznego w Houston. 
Najpierw na podstawie badań wyty-
powali najczęstsze przyczyny impo-
tencji. Następnie poszukali najlep-
szych, naturalnych sposobów, które 
pozwolą je pokonać. I tak stworzyli 
preparat, który łączy w sobie 5 

najsilniejszych substancji stymulu-
jących erekcję. Środek, który składa 
się w 100% z naturalnych wyciągów 
roślinnych (w przeciwieństwie do 
sztucznych dopalaczy dostępnych na 
rynku działających krótko i doraźnie).

Pan Marcin W. z Krakowa był jed-
nym z tysięcy mężczyzn w Polsce, któ-
rych dotknął problem spadku libido 
i braku erekcji. Oto jego relacja:

Mam 57 lat, żonę, dwójkę dorosłych 
dzieci. Od 28 lat pracuję jako organista 
w kościele. Problemy ze wzwodem 
zaczęły się u mnie od choroby prostaty. 
Z początku myślałem, że to chwilowe, 
ale niestety, chęć do seksu spadła, nie 
miałem wzwodu i stresowałem się. 
A moja żona lubi seks! Czułem, że zawo-
dzę ją na całej linii, że nasze życie intym-
ne gaśnie. Wiagry nie chciałem brać ze 
względu na nadciśnienie. No ale co ma 
zrobić facet, któremu nie staje? Samo-
ocena leci w dół, zacząłem sobie sączyć 
winko wieczorami. A moja żona zmieniła 
się w prawdziwą jędzę, biegała tylko po 
domu i trzaskała garnkami. Czułem się 
jak niepełnosprawny staruszek...

Któregoś dnia przeczytałem w ga-
zecie, że poszukują chętnych do 
wypróbowania nowego preparatu na 
potencję. I zgłosiłem się. Zwłaszcza, 
że pisali iż mogą brać go osoby z nadci-
śnieniem, chorzy na serce i prostatę. Po 
kilku dniach dostałem preparat pocztą. 
Dyskretnie opakowany w zwykłe, sza-
re, tekturowe pudełko. Zacząłem brać, 
jak pisali: jedną tabletkę rano, drugą 
wieczorem. I stał się cud! [śmiech]

Dokładnie trzeciego dnia wieczorem 
poczułem, jak narasta we mnie ochota 
na seks. Jakiś taki entuzjazm we mnie 
wstąpił i energia. Poczułem, jak sztyw-
nieję. Rewelacja. Tego dnia uprawiali-
śmy seks jak dawniej, a nawet lepiej, bo 
mogłem długo. I tak już zostało! Moja 
żona przemieniła się znów w fajną bab-
kę, chodzi zadowolona. Dobrze jest!

W jaki sposób 
preparat odbudowuje 
i wzmacnia mechanizm 
erekcji?
Działanie preparatu z Houston 
jest dogłębne i trwałe. Nie tyle 
sztucznie wywołuje erekcję (co 

w przypadku popularnych na ryn-
ku preparatów może być bolesne), 
ile permanentnie uzdrawia cały 
mechanizm i odbudowuje męskie 
libido począwszy od hormonów 
(zwiększa naturalną produkcję testo-
steronu w organizmie), na naprawie-
niu mechanizmu erekcji kończąc. 

Preparat działa na TRZECH głów-
nych płaszczyznach: 1) zwiększa 
produkcję tlenku azotu, który 
odpowiada za prawidłowy dopływ 
krwi do penisa i nasilenie erekcji; 
2) wzmacnia erekcję i pozwala 
lepiej ją kontrolować oraz wydłuża 
czas jej trwania poprzez zwiększenie 
ukrwienia ciał jamistych i utrzy-

manie na stałym poziomie stężenia 
cGMP, 3) poprawia libido i wydol-
ność seksualną (m.in. zawiera tzw. 
naturalną wiagrę, czyli peru-
wiański korzeń rośliny Lepidum 
meyenii – skuteczny afrodyzjak 
zwiększający doznania seksual-
ne i stosowany przez starożytnych 
Inków). W efekcie mechanizm erekcji 
zostaje NA TRWAŁE zregenerowa-
ny za pomocą naturalnych i bez-
piecznych dla zdrowia ekstraktów 
roślinnych. A mężczyzna odzyskuje 
możliwości seksualne takie, jak 
miał w wieku 20 – bądź 30-kilku 
lat! Bez chemii i sztucznego po-
budzania, jak to ma często miejsce 
w wypadku wielu innych dostępnych 
na rynku środków.

Dla kogo jest preparat? 
Preparat został stworzony specjalnie 
z myślą o mężczyznach DOJRZA-
ŁYCH w tym również cierpiących na 
nadciśnienie, dolegliwości układu 
krążenia czy prostaty. Nie powoduje 
skutków ubocznych, ponieważ nie 
wywołuje erekcji sztucznie, tylko 
naprawia jej mechanizm. Ale mogą 
go oczywiście stosować również 
młodsi mężczyźni. 

Preparat dotrarł niedawno do 
Europy. W Polsce jest dostępny 
wyłącznie w sprzedaży telefonicz-
nej. Zamawianie jest dyskretne, 
nie trzeba wcześniej nic płacić 
– dopiero w momencie odbioru 
przesyłki. Warto zadzwonić już 
dzisiaj, ponieważ pierwsze 100 
osób otrzyma dofinansowanie!

TYLKO do25 października72%taniej!

100%
satysfakcji

Mąż dobiega już do 60. Za-
wsze wolałam starszych 
facetów, ale mam też swo-
je potrzeby! Ostatnio każ-
da próba seksu kończyła 

się kompletną klapą! Staszek zawsty-
dzony swoją łóżkową niesprawnością 
unikał mnie jak ognia. Miałam tego 
dość, musiałam coś z tym zrobić! Szu-
kałam, szukałam i w końcu natrafiłam 
na ten preparat. Już po jednej tabletce 
zażytej przez męża wreszcie poczu-
łam co to porządny seks! A teraz po 3 
tygodniach nie mogę wyjść z zachwy-
tu. Każdego wieczora po parę godzin, 
znowu czuje się jak nastolatka!

Iwona (46 lat) z Płocka

Po skończeniu 60 lat czu-
łem się jak jakiś seksual-
ny inwalida. Martwiłem 
się, że przestanę wystar-

czać żonie i  będzie szukała wrażeń 
u  młodszych i  sprawniejszych… Ze 
względu na problemy z  sercem nie 
mogłem używać słynnych niebie-
skich tabletek. Lekarz zachęcił mnie 
do spróbowania tych naturalnych 
tabletek biostymulacyjnych. Mówił, 
że ich skuteczność sięga nawet 99%. 
No i  faktycznie. Nie miałem wybo-
ru, postanowiłem spróbować. To był 
strzał w dziesiątkę! Czuje się jakbym 
znowu miał 20 lat, a czasem chcę mi 
się jeszcze bardziej niż wtedy! Już 
prawie 30 lat po ślubie, a z żoną jest 
tak jak na samym początku związku. 
Jest moc! 

Andrzej K. (67 lat) z Bud

Pierwszym 100 osobom, które zadzwonią do 25 października 2019 r., 
przysługuje 72% zniżki na zakup naturalnego preparatu 
odbudowującego potencję i wzmacniającego erekcję. 
Zapłacisz wówczas 323zł 87zł (przesyłka GRATIS)!

OPRÓŻNIANIE MAGAZYNÓW!
WIELKA OKAZJA! WYJĄTKOWA CENA! 

 

   Zadzwoń: 81 300 36 95
   

Od poniedziałku do niedzieli: 8:00–20:00 (Zwykłe połączenie lokalne bez dodatkowych opłat)  
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17 października 2019ogłoszenia

Marki, dnia 14 października 2019 roku

OGŁOSZENIE
BURMISTRZA MIASTA MARKI

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego 
dla trasy Mostu Północnego w Markach 

wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko
Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r., o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen-
nym (Dz. U. z 2018 r., poz. 1945 z późn. zm.) oraz w związku z uchwałą Nr LXVI/590/2018 Rady Miasta 
Marki z dnia 26 września 2018 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu Północnego w Markach oraz uchwałą Nr XI/124/2019 
Rady Miasta Marki z dnia 26 czerwca 2019 roku zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu Północnego w Markach, a także 
art. 39 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 3 października 2008 r., o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
(Dz.U. z 2018 r., poz. 2081 z późn. zm.).

zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu 
Północnego w Markach wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko, w dniach od 
28 października 2019 roku do 25 listopada 2019 roku w siedzibie Urzędu Miasta 
Marki, al. Marsz. J. Piłsudskiego 95 w Wydziale Planowania i Rozwoju (pokój nr 18, 
w poniedziałki, wtorki, czwartki i piątki w godz. od 800 do 1600, a w środy od godz. 
1000 do 1800).

Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu Północnego w Mar-
kach wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko jest dostępny na stronie internetowej Urzędu Miasta 
Marki pod adresem www.bip.marki.pl.

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie planu odbędzie się 
w dniu 13 listopada 2019 roku w siedzibie Urzędu Miasta Marki, al. Marsz. J. Piłsudskiego 95 
w Sali Obrad (I piętro, budynek A, pok. nr 40) od godz. 1700.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r., o planowaniu i  zagospodarowaniu prze-
strzennym (Dz. U. z 2018 r., poz. 1945 z późn. zm.) oraz art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008 
r., o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowi-
ska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz.U. z 2018 r., poz. 2081 z późn. zm.) każdy, kto 
kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu objętego wyłożeniem wraz z prognozą oddziaływania 
na  środowisko, może wnieść uwagi.

Uwagi należy składać w nieprzekraczalnym terminie do dnia 18 grudnia 2019 roku z podaniem 
imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga 
dotyczy. Uwagi należy wnosić do Burmistrza Miasta Marki:

- pisemnie, w kancelarii Urzędu Miasta Marki przy al. Marsz. J. Piłsudskiego 95 w Markach, 
w godzinach pracy urzędu (pn.-wt. czw.-pt. od 800  do 1600 , w środę od 1000  do 1800) lub drogą 
pocztową na adres urzędu,

- w postaci elektronicznej opatrzone kwalifi kowanym podpisem elektronicznym albo opatrzone 
podpisem potwierdzonym profi lem zaufanym ePUAP, a także za pomocą Elektronicznej Skrzynki 
Podawczej Urzędu.

Zgodnie z art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 roku o  udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (Dz.U. z 2018 r., poz. 2081 z  późn.  zm.) projekt miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego wraz z  prognozą oddziaływania na środowisko podlega strategicznej 
ocenie oddziaływania na środowisko, z zapewnieniem możliwości udziału społeczeństwa w okresie ich 
udostępnienia do publicznego wglądu, o którym mowa wcześniej.

Wnioski i uwagi w postępowaniu w strategicznej ocenie oddziaływania na środowisko – stosownie do 
art. 54 ust. 3 ustawy o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko – należy wnosić na zasadach 
określonych w art. 18 ust. 2 i ust. 3 powołanej na wstępie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym w nieprzekraczalnym terminie – do dnia 18 grudnia 2019 roku.

Organem właściwym w sprawie rozpatrzenia uwag jest Burmistrz Miasta Marki.

Informuję również, że zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 3 października 2008 r., o udostępnianiu infor-
macji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach od-
działywania na środowisko (Dz.U. z 2018 r., poz. 2081 z późn. zm.) w publicznie dostępnym wykazie da-
nych o dokumentach zawierających informacje o środowisku i jego ochronie, zamieszczono informacje:

o projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Trasy Mostu Północnego 
w Markach,
o prognozie oddziaływania na środowisko ww. dokumentu.

Ponadto wykonując obowiązek informacyjny dotyczący przetwarzania danych osobowych informuję, że:
Administratorem danych osobowych jest Burmistrz Miasta Marki z siedzibą przy al. Marsz. • 
J. Piłsudskiego 95, 05-270 Marki,
dane kontaktowe do inspektora ochrony danych e-mail:iod@marki.pl,• 
podanie danych osobowych jest wymogiem ustawowym wynikającym z art. 17 pkt 1 ustawy • 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz § 12 pkt 2), w związku z załącznikiem 
nr 2 Rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 26.08.2003r. w sprawie wymaganego zakresu 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (Dz.U. z 03r. Nr164 poz.1587),
podanie danych osobowych jest wymogiem ustawowym i ma charakter obowiązkowy. Konse-• 
kwencją niepodania danych osobowych jest pozostawienie wniosku bez rozpoznania,
składający wniosek ma prawo do żądania od Administratora dostępu do podanych danych oso-• 
bowych, ich sprostowania, ograniczenia przetwarzania, a także prawo do przenoszenia danych 
oraz prawo do cofnięcia zgody w dowolnym momencie bez wpływu na zgodność z prawem 
przetwarzania, którego dokonano na podstawie zgody przed jej cofnięciem,
podane dane osobowe mogą być udostępnione Wykonawcy w zakresie niezbędnym do sporzą-• 
dzenia projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,
podane dane osobowe będą przechowywane do momentu zakończenia sprawy, po czym zosta-• 
ną przekazane do Archiwum Zakładowego, jako dokumenty kategorii „A”
składający wniosek ma prawo do wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Oso-• 
bowych,
podstawę prawną przetwarzania podanych danych stanowi ustawa o planowaniu i zagospoda-• 
rowaniu przestrzennym.


